
Haarlem, 24-02-2016 

Onderwerp: geluidsoverlast kermis Zaanenlaan

Geacht college, geachte leden van de Commissie Beheer en van de Commissie Ontwikkeling,

Ik ben mw. Trees van der Zee, 69 jaar oud, en sinds juni 1989 woonachtig aan het Marnixplein i in 
Haarlem. Wat de jaarlijkse kermis aan de Zaanenlaan betreft ben ik samen met mijn echtgenoot dus 
al bijna 27 jaar 'ervaringsdeskundige'.

De algemene, bekende vormen van overlast die de kermis geeft zijn bekend, en objectief te 
beschrijven:

In de loop der jaren is de kermis groter geworden, en het verkeer eromheen drukker. De 
overlast voor de directe omgeving is hiermee evenredig gegroeid.
De kermis duurt 12 dagen, en incl. opbouwen en afbreken 15 dagen: een (te) lange periode 
voor 'de grootste kermis van Noord-Holland'(!) in een woonwijk die daar niet op berekend is. 
Het betekent 12 middagen en avonden (behalve 4 mei 's avonds) harde muziek, en 15 dagen 
een chaotische verkeerssituatie.
Weliswaar is in de loop der jaren e.e.a. verbeterd aan de geluidsoverlast - 'eenheidsmuziek' 
op de hele kermis en geluidsbegrenzing - maar met de moderne geluidsapparatuur zijn 
desondanks juist de lage tonen (bassen)meer overlast gaan geven.

In deze brief wil ik mij beperken tot mijn 'persoonlijke overlast', nl. die van het lawaai en dan met 
name van de lage tonen (bassen). Ik licht dit nader toe:
Een virus op mijn rechter evenwichtsorgaan, begin 2010, veroorzaakte tegelijkertijd aan één kant ook 
'plotsdoofheid'. Ik bespaar u de medische details, maar het komt erop neer dat één 
evenwichtsorgaan blijvend beschadigd is geraakt, en het rechteroor doof is gebleven; bijkomend 
ongemak is een bijna constant oorsuizen in het dove oor. Weliswaar kan ik allang 'alles' weer, fysiek 
-je kunt ook functioneren met één werkend evenwichtsorgaan - maar een dizzy gevoel in mijn 
hoofd + het genoemde oorsuizen zijn vervelende overblijfselen van het virus, en betekenen blijvende 
fysieke ongemakken. Ik heb ermee moeten leren leven: geen arts die er iets aan kan doen.
Wat ik hiermee in relatie tot de kermis wil zeggen: bepaalde vormen van geluidsoverlast zijn voor mij 
de laatste zes jaar enorm belastend. Ik hoef absoluut niet 'in stilte' te leven, maar langdurig veel 
geluid, en dan met name lage tonen, komen bij mij erg hard aan. Alles komt binnen in één oor, en dat 
heeft samen met genoemde hoofdklachten een heel naar effect. Het grootste euvel van de kermis is 
voor mij persoonlijk dan ook specifiek die overlast, waarbij ik echter meteen wil benadrukken dat de 
belasting extra zwaar is door de aaneengesloten periode van 12 dagen! Ik zou er bijv. minder moeite 
mee hebben als het kleinere blokjes van een paar dagen waren. Kortere periodes die niet zo prettig 
zijn, zijn immers nog te overzien, maar de kermisperiode vormt een blok aaneengesloten lawaai waar 
ik inmiddels als een berg tegenop zie.
Vorig jaar (2015) werd - als klap op de vuurpijl - ook nog eens een extra lawaaiige attractie op het 
pleintje zo ongeveer recht tegenover ons huis geplaatst (snow-jet)met veel dreunende 
geluidseffecten. Het was bovendien een 'open versie' van deze attractie, zodat er geen enkele 
afscherming meer was. Ook dit jaar lijkt deze attractie weer op dezelfde plek te komen. Ik ben 
werkelijk verbijsterd over deze nieuwe indeling; 't was voor mij de bekende 'druppel', vandaar deze 
brief.

De laatste vijf jaar gaan wij tijdens de kermis altijd minimaal een week weg. Weliswaar kan een korte 
vakantie leuk zijn, maar niet als je dat noodgedwongen doet. Ik houd het echter echt niet vol.
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12 dagen, dus ik moet even ertussenuit, maar ik voel me feitelijk 'verjaagd' uit mijn eigen huis. Bij 
incidentele en onvermijdelijke overlast (die heb je soms, als bewoner) moet je je nog wel eens 
neerleggen, maar bij een - objectief bekeken - niet-noodzakelijk, zeer lawaaiig en vooral langdurig 
evenement in een woonwijk vind ik dat niet vanzelfsprekend.
Geluidsoverlast is deels buiten te sluiten ofte dempen, met dubbele beglazing, ramen dicht houden, 
e.d., maar helaas gaan lage tonen (bassen) overal doorheen: juist binnenshuis, als de andere 
kermismuziek 'nog wel meevalf, blijven die bassen in je hoofd dreunen. Technisch zou het niet 
mogelijk zijn apart iets te 'regelen' voor de lage tonen, althans, dat wordt vaak beweerd, ook door de 
contactpersonen die je kunt bellen tijdens de kermis (wat ik heel vaak gedaan heb..).
Echter, technisch is zo ongeveer élles mogelijk, tegenwoordig, dus ook het begrenzen van lage tonen, 
al is dat dan een andere vorm van regulering dan simpelweg de DB's (decibellen)begrenzen. Het zijn - 
o.a. - de kermisexploitanten die simpelweg allerlei speciale geluidseffecten niet willen begrenzen.

Ik heb naar aanleiding van 't bovenstaande de volgende concrete vragen:

Denkt de gemeente dat de kermis ooit nog eens op een andere locatie gehouden gaat 
worden? Mijns inziens zou dat eigenlijk gewoon bespreekbaar moeten kunnen zijn, maar 
daar lijkt de gemeente erg halsstarrig en rigide in. Je krijgt bijna het gevoel dat je 
heiligschennis pleegt als je zoiets zelfs maar voorzichtig oppert..
Hoe denkt de gemeente, zolang er niets verandert qua locatie, voor mij de overlast te 
kunnen beperken, gedurende 12 kermisdagen?

- Of: vindt u mijn klacht onzin en moet ik 12 dagen lang dan maar met mijn hoofd onder de 
dekens gaan zitten?

- Of: vindt u het normaal dat ik in genoemde periode noodgedwongen op vakantie ga en dus 
ook noodgedwongen extra kosten maak?

Dan nog een aantal opmerkingen, ter verduidelijking:
Ten eerste: Ik heb niets tegen een kermis als zodanig, en ga er zelfs jaarlijks even heen met de 
kleinkinderen. Een uurtje in het lawaai, buiten: daar kan ik me op instellen, want dat is iets heel 
anders dan gedurende 10 uur per dag in je huis dreunende bassen te horen.
Ten tweede: Ik realiseer me, om u een slag voor te zijn, dat het over het algemeen comfortabel 
wonen is in deze omgeving. Gedurende 350 dagen per jaar is er weinig tot niets aan de hand, en 
12 dagen geluidsoverlast op de 365 lijkt weinig. Echter, nogmaals: het zijn 12 dagen aan één stuk, en 
daardoor voel ik mij door mijn persoonlijke situatie genoodzaakt dit feitelijk onnodige evenement 
(althans, onnodig in een woonwijk) aan de kaak te stellen.

Ik zal mij in afwachting van uw antwoord zelf alvast erin verdiepen of er juridische mogelijkheden zijn 
een tegemoetkoming in vakantiekosten te claimen bij de gemeente, en/of hoe ik de vergunning die 
binnenkort verleend gaat worden kan aanvechten.
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